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Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dringer i og forlængelse af lov om erhvervs- 
økonomiske foranstaltninger, vareforsyning 
m. v. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
1694). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 85 stemmer mod 6; 48 med- 
lemmer tilkendegav, at de hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Derpå fulgte: 

Tredje behandling af torslag til lov om æn- 
dringer i lov om rettens pleje. (Forberedelse 
af landsretssager). 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
1753). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Udvalgets ordfører (K. Axel Nielsen): 
Efter anden behandling har udvalget holdt 
møde. Udvalget indstiller enstemmigt lov- 
forslaget til vedtagelse i den skikkelse, det 
fik ved anden behandling. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 139 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Man gik derefter til: 

Første behandling af forslag til lov om udlån 
til foranstaltninger vedrørende staldhygiejne. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 1083, 
fremsættelsen i tidenden sp. 1683). 

Formanden: Sammen med denne sag fore- 
tages den under punkt 8 på dagsordenen 
opførte sag, nemlig: 

Første behandling af forslag til folketings- 
beslutning om saneringslån, lån til staldhygi- 
ejne m. v. og grundforbedringslån [af Foged 
m. fl.]. 

(Forslaget til folketingsbeslutning findes 
i tillæg A. sp. 1059, fremsættelsen i tidenden 
sp. 1275). 

Sagerne sattes til forhandling. 

Finansministeren (Kampmann): Jeg vil 
gerne sige et par ord om forslaget til folke- 
tingsbeslutning om saneringslån, lån til 
staldhygiejne m. v. og grundforbedringslån, 
som er fremsat af de ærede medlemmer hr. 
Foged, hr. Erik Eriksen, hr. Aksel Møller, 
hr. Sønderup og hr. Poul Sørensen. 

Forslaget går ud på, at landbrugsmini- 
steren og finansministeren skal lempe ad- 
ministrationen og på et enkelt punkt lige- 
frem ændre administrationen af de pågæl- 
dende love. 

Når jeg tager ordet først, er det, fordi 
jeg går ud fra, at det nærmest er finansmini- 
steren, man skyder på i denne henseende; 
det er vist det, der har været meningen. 

Da det ærede medlem hr. Foged ved 
fremsættelsen af dette forslag udtalte, at 
administrationen igennem de seneste år er 
skærpet, og at det er den egentlige årsag 
til dette forslags fremkomst, må jeg gøre 
det ærede medlem opmærksom på, at finans- 
ministeriet ikke bevidst har skærpet admi- 
nistrationen. Vi har prøvet, som det jo er 
vor opgave, at administrere lovgivningen 
efter dens ordlyd, og det vil vi blive ved 
med. Hvis man derimod fra folketingets 
side ønsker en ændring i denne lovgivning, 
således at administrationen kan blive lem- 
pet, kan vi jo drøfte dette. 

Det er imidlertid således, at vi i dag har 
et forslag til lov om lån til staldhygiejne 
til første behandling, og der er fremsat et 
forslag om ændringer i grundforbedrings- 
loven, som jeg forstår kommer til første 
behandling lige efter jul. Det vil da være 
rimeligst, at man i de udvalg, som nu skal 


